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Protokół nr XLVI/2022 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 29 

grudnia 2022 r. 

XLVI Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 29.12. 2022 r. w obecności 10  

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559, 583, 1005, 1079 

i 1561), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1100 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

Porządek obrad  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej.  

5. Rozpatrzenie i głosowanie nad projektami uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2022 rok, 

2) wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Warlubie na lata 2022-2033, 

3) uchwalenia budżetu gminy Warlubie na rok 2023,  

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-

2033, 

5) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

6) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, 
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7) stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności dla nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, 

8) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz stawki takiej opłaty, 

9) udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe z przeznaczeniem na zadanie 

związane z organizacją międzygminnych przewozów autobusowych 

o charakterze użyteczności publicznej, 

10) udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe z przeznaczeniem na zadanie 

związane z organizacją międzygminnych przewozów autobusowych 

o charakterze użyteczności publicznej, 

11) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu z przeznaczeniem na 

zadanie związane z organizacją powiatowych przewozów autobusowych 

o charakterze użyteczności publicznej, 

12) zmiany uchwały NR XXX/240/2021 Rady Gminy Warlubie z dnia 29 lipca 

2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 

Warlubie na lata 2022-2027+ oraz określenia szczegółowego trybu 

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

6. Informacja Wójta Gminy dotycząca realizacji zadań za 2022 r. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Pan Wójt Gminy, Rada Gminy i wszyscy uczestnicy sesji uczcili minutą ciszy pamięć 

śp. ks. kanonika Zenona Rutkowskiego, byłego, długoletniego kapelana kujawsko-

pomorskich strażaków, który zmarł dnia 24.12.2022 r.  

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołów z dwóch 

poprzednich sesji Rady Gminy nr : XLIV/2022 z dnia 22.11.2022 r. oraz XLV/2022 

z dnia 01.12.2022 r.  można było zapoznać się na stanowisku ds. obsługi Rady 

Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych uwag i zmian do w/w 

protokołów, wobec czego uważa się, że zostały przyjęte. 

Ad.4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Informacja j/w stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

W czasie przedstawiania informacji j/w na salę narad wszedł Radny Pan Tomasz 

Michalak. 

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 
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1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Skarbnik Gminy – jeżeli chodzi o wprowadzone zmiany w budżecie, to tak jak 

omawialiśmy na Komisjach, wprowadzone zmiany mają bardziej charakter 

porządkujący i kończący rok w związku z rozliczaniem zadań finansowych, które były 

nam zlecane w ciągu roku. Mówimy tu też o Funduszu Pomocy Ukrainie, o dodatku 

węglowym, o dodatku tzw. peletowym, o funduszu przeciwdziałania covid. Jeżeli 

chodzi o wydatki majątkowe, to jedyną zmianą, jaką wprowadzono, to w wyniku 

wygenerowania oszczędności w realizacji inwestycji, związanej z budową sieci 

monitoringu w miejscowości Warlubie, przeniesiono te wygenerowane oszczędności 

na zadanie inwestycyjne, związane z budową budynku przedszkola w miejscowości 

Warlubie. W wyniku wprowadzonych zmian prognozowane dochody budżetu 

wynoszą 49 285 036,17 zł, a prognozowane wydatki 57 544 323,84 zł. Na Komisjach 

wprowadzono małą autopoprawkę i w międzyczasie zaszła konieczność wywołania 

Zarządzenia Wójta Gminy Warlubie, które wpłynęło na kwoty, które były 

przedstawione Państwu w projektach.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/354/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 4 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Wyjaśniła, 

że jeżeli wprowadzane są zmiany w budżecie Gminy, to należy je również 

uwzględnić w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
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głosowania uchwała Nr XLVI/355/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033 została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 5 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie 

na rok 2023.  

Pani Przewodnicząca Rady – budżet Gminy, to jest jeden z najważniejszych 

dokumentów administracji samorządowej, którego opracowanie przebiega na 

podstawie ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o finansach publicznych, 

informacji ministra finansów o planowaniu subwencji ogólnej dla gmin, informacji 

Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy o wstępnej wielkości 

dotacji celowej. To również plan dochodów, wydatków, działań m.in. w rolnictwie, 

w infrastrukturze, wodociągi, zaopatrywanie w energię, oświata i wychowanie, 

infrastruktura drogowa, kultura, sport, turystyka, bezpieczeństwo ogólne, a także 

przeciwpożarowe. To również ochrona środowiska i gospodarka odpadami. To także 

zadania zlecone i wiele zadań społeczno-gospodarczych, które zostały uwzględnione 

w kadencyjnym planie Rady Gminy na lata 2018-2023. Rola Rady polega na tym, że 

reprezentując społeczeństwo, musi wywiązać się z tych wszystkich zadań. Plany 

ambitne, jednak niektóre bez pokrycia finansowego. Mogą one zostać zrealizowane, 

jeśli otrzymamy dofinasowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

Polskiego Ładu, Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, Funduszy Europejskich. 

Pan Wójt Gminy – sporo myśli nasuwa się, kiedy Pani Przewodnicząca na wstępie 

przedstawiła, co to jest budżet Gminy i jaka jest nasza wspólna odpowiedzialność za 

realizację tego budżetu. Jak również sytuacja zewnętrzna poza Gminą wpływa na to, 

co Rada  wspólnie z organem wykonawczym wspólnie może zrobić. Nie było łatwo. 

Stąd kieruję słowa uznania do naszej Pani Skarbnik, z którą nawet niekiedy 

toczyliśmy małe boje, jak skonstruować ten budżet. Zwłaszcza przy chęci realizacji 

wielu naszych zadań inwestycyjnych, wpisanych również w programy Państwa 

Radnych na tę kadencję. Szalejąca inflacja zburzyła totalnie wszystkie nasze 

kosztorysy. Od razu można powiedzieć, że trzeba było wszystko mnożyć razy dwa, 

a często i razy trzy. Przy kurczącej się strukturze środków własnych nie jest łatwo 

podejmować takie decyzje, gdzie nawet przy wsparciu zewnętrznym trzeba sporo, 

a często i większą część własnych środków znaleźć. Chcę w tym momencie 

podziękować rządowi za tę pomoc w zakresie realizacji naszej sztandarowej 

inwestycji. To nie była nasza wspólna łatwa decyzja, zrezygnować z przebudowy, 

rozbudowy, nadbudowy, modernizacji starego obiektu przedszkola. Podjęliśmy 

trudną decyzję. Zrezygnowaliśmy z 1 000 000,00 zł środków zewnętrznych 

i poprosiliśmy o wsparcie tej inwestycji budowy nowego przedszkola ze żłobkiem. 

Otrzymaliśmy takie wsparcie w wys. 8 000 000,00 zł. To pozwoliło poszukać 

w obligacjach brakujących do realizacji środków i obiekt jest budowany. Oczywiście 

te środki, które w tej chwili posiadamy, albo inaczej, które są zabezpieczone, one 

pozwolą wybudować obiekt, ale jeszcze trzeba go wyposażyć. Tu będziemy nadal 

szukać środków zewnętrznych, szczególne chodzi o środki unijne. Stąd tak ważnym 
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jest by wreszcie w tej sprawie doszło do porozumienia w Polsce, w rządzie i w tych 

wzajemnych relacjach z Unią Europejską. Na te pieniążki czekamy, bo bez tego 

wsparcia ciężko nam będzie wykonać nasze zobowiązania. Nie jest mi łatwo to 

powiedzieć, że musieliśmy okroić nasze zamierzenia inwestycyjne, ale my wspólnie 

razem tutaj w kierownictwie z Panią Skarbnik, z Panią Sekretarz, z Panią 

Przewodniczącą, będąc na co dzień w tych rozmowach, wierzymy w to i liczymy na 

to, że może gdzieś w okolicach początku drugiego kwartału troszeczkę tych środków 

znajdzie się dodatkowych. By np. zrealizować te zamierzenia inwestycyjne, których 

nie udało się zrealizować w bieżącym roku, a mianowicie: teren rekreacyjno-sportowy 

w Bzowie, teren związany z rewitalizacją centrum Wielkiego Komorska, czy budowa 

boiska wielofunkcyjnego w Wielkim Komorsku. Znajdziemy te pieniądze i te zadania 

zrealizujemy. Reasumując, udało się spiąć budżet. Mamy pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Łatwo nie będzie. Mam nadzieję, że szaleństwo 

inflacyjne nie będzie się jeszcze rozrastać. Z rynku usług też mamy sygnały, że 

przyhamował wzrost cen materiałów, w tym materiałów budowlanych, ale na dzisiaj 

wyszło tak, że 1 km drogi, którą chcielibyśmy przebudować kosztuje 2 000 000,00 zł. 

Jeżeli nie będzie wsparcia zewnętrznego, zarówno na budowę, przebudowę dróg, jak 

i na rozbudowę sieci kanalizacyjnej, to będzie nam bardzo ciężko z naszego budżetu 

znaleźć takie dodatkowe środki, a nie chcielibyśmy się dalej zadłużać. Na razie 

budżet jest stabilny. Nasza kondycja finansowa jest stabilna. Nie grozi nam 

bankructwo i ten statek pod nazwą Gmina Warlubie na razie płynie w miarę 

spokojnie. Oczywiście po drodze mogą być różne zawieruchy, różne rafy, ale patrzę 

na Państwa Radnych i przypominam sobie tą naszą trudną decyzje 

z odszkodowaniem za ten nieszczęsny park przemysłowo technologiczny, a jednak 

mieliście odwagę wszyscy, jak jeden mąż, zagłosować, żeby zamknąć temat. Jestem 

przekonany, że wspólnie razem popłyniemy do przodu i kiedy będziemy kończyć 

2023 r. będziemy może trochę bardziej uśmiechnięci niż dzisiaj.  

Pani Skarbnik Gminy – dziękuję Panie Wójcie za miłe słowa. Mam nadzieję, że ten 

następny rok pomimo szalejącej inflacji jednak będzie trochę spokojniejszy. Tych 

naszych małych wojen będzie trochę mniej. Jeżeli chodzi o budżet roku przyszłego, 

to co mamy na myśli? Dochody budżetu zaplanowano w wysokości  41 130 885,00 zł 

a wydatki w wysokości 44 811 305,00 zł. Po przedłożeniu projektu budżetu wpłynął 

do nas wniosek z Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych o dokonanie 

zwiększenia zarówno w planie dochodów jak i w planie wydatków na kwotę 

48 000,00 zł w zawiązku z rozstrzygniętym przetargiem, jeżeli chodzi o dożywianie 

dzieci. Stąd też te zmiany, jeżeli chodzi o łączną sumę dochodów i wydatków, którą 

Państwu przedstawiłam. W zakresie przychodów budżetu zaplanowano kwotę 4 880 

420,00 zł, a rozchody 1 200 000,00 zł. Wynik budżetu na koniec 2023 r. stanowi 

deficyt w kwocie 3 680 420,00 zł. Jeżeli chodzi o nasze jednostki w GOPS dochody 

zaplanowano w wysokości 103 750,00 zł, a wydatki 6 138 480,00 zł Jeżeli chodzi 

o jednostki oświatowe, to wydatki łącznie stanowią 13 528 157,00 zł. Jeżeli chodzi 

o ZUK wydatki zaplanowano łącznie w wysokości 3 810 800,00 zł, dochody 

w wysokości 2 910 900,00 zł. Pozostałe dochody zaplanowano w wysokości 

37 751 585,00 zł i wydatki w wysokości 21 333 868,00 zł. Na to składają się zarówno 
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dotacje na zadania zlecone i na zadania własne, dotacje na zadania inwestycyjne, 

czy też subwencje. Może przytoczę subwencje zaplanowane na przyszły rok. Na 

subwencja oświatową zaplanowano 7 124 207,00 zł, na subwencję wyrównawczą 

6 020 245,00 zł i  na subwencję równoważącą 84 418,00 zł. W dziale Transport 

i łączność zaplanowano łącznie 424 700,00 zł. W dziale Gospodarka mieszkaniowa 

zaplanowano wydatki w kwocie 231 500,00 zł. W dziale Administracja publiczna 

łącznie zaplanowano 4 109 706,00 zł. W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne 

i ochrona przeciwpożarowa zaplanowano łącznie wydatki na kwotę 193 100,00 zł. 

W dziale Obsługa długu publicznego przeznaczono kwotę 1 100 000,00 zł. Oświata 

i wychowanie zaplanowano łącznie 22 429 331,00 zł. Tutaj zaznaczę, że  tu mamy 

zaplanowany nasz główny wydatek, czyli budowę przedszkola. Dalej jeżeli chodzi 

o ochronę zdrowia mamy zaplanowane łącznie 211 000,00 zł. Jeżeli chodzi o pomoc 

społeczną zaplanowano łącznie 2 421 020,00 zł. Na Gospodarkę komunalną 

i ochrona środowiska zaplanowano wydatki w kwocie 5 200 137,00 zł. 

Następnie Pani Skarbnik odczytała zadania inwestycyjne, które zostały ujęte 

w projekcie budżetu Gminy Warlubie na 2023 r.  

Pan Wójt Gminy – pozwolę sobie na przybliżenie takich kilku pozycji związanych 

z oświatą, bo o tym ostatnio jest bardzo głośno. Nawet może Państwo o tym 

słyszeliście, że Prezydent Szczecina chce wystąpić i sądownie domagać się zwrotu 

kosztów funkcjonowania oświaty, które musi pokrywać samorząd. Ja z ciekawości 

sprawdziłem, jak to jest u nas w Gminie Warlubie w 2022 r., to oświata to wydatki 

ponad 13 000 000,00 zł. W tym samo wynagrodzenie nauczycieli plus pochodne to 

7 400 000,00 zł,  a subwencja oświatowa 6 600 000,00 zł. Czyli my również 

w naszym budżecie do płac nauczycieli, co nie jest naszym obowiązkiem, bo to jest 

obowiązek państwa, musieliśmy dołożyć prawie 800 000,00 zł, na taką małą Gminę, 

przy budżecie ok. 40 000 000,00 zł. Jeszcze jedna historia. Co nas czeka jeżeli 

chodzi o płace w tym również płace pracowników samorządowych. Inflacja prawie 

20%. Nie stać nas na to, żeby podnieść płacę jakby równoważącą inflację. 

Podniesienie wynagrodzeń nastąpi jakby od 1 stycznia i w Urzędzie i w naszych 

jednostkach, ale będzie to poziom nie przekraczający średnio 8, 9 maksymalnie 10%. 

Ani złotówki więcej, bo nie damy rady. Mało tego w tym roku, co było często tradycją, 

pracownicy nie otrzymali żadnych nagród, bo po prostu nas na to nie stać. Czyli to 

też należy brać pod uwagę, że trzeba jednak podnieść te pensje. Mało tego 

najniższe wynagrodzenie w przyszłym roku będzie rosło dwa razy, bo i w styczniu 

i w lipcu. Trzeba więc będzie płace odpowiednio podnosić. Stąd, jeszcze raz 

podkreślam, nie łatwo będzie realizować przyszłoroczny budżet, a w tym zwłaszcza 

wyszukiwać środki niezbędne na dołożenie do naszych przedsięwzięć 

inwestycyjnych, gdzie będzie większe lub mniejsze wsparcie z zewnątrz. Do tej pory 

bywało tak, że wsparcie, które otrzymywaliśmy na niektóre zadania z Urzędu 

Marszałkowskiego, czyli głównie z tych środków unijnych, oczywiście, ono nie było 

znaczące. Sporo trzeba było dokładać z własnych środków. Dużo bardziej korzystne 

było wsparcie chociażby z Polskiego Ładu. Pytanie, czy to będzie dalej realizowane? 

Dlatego, że jak wiemy z budżetem Państwa też nie jest najlepiej, a zadłużamy się na 

potęgę jako kraj.  
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Pani Przewodnicząca Rady przeczytała Uchwałę Nr 9/P/2022 Składu Orzekającego 

Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy za dnia 12 grudnia 2022 r. 

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Warlubie na 2023 r. 

Uchwała j/w stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/356/2022 w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Warlubie na rok 2023 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. 

Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Skarbnik Gminy – jeżeli chodzi o projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033, został on 

sporządzony z uwzględnieniem przede wszystkim spłat zobowiązań, jakie Gmina 

zaciągnęła i jakie planuje jeszcze zaciągnąć oraz z uwzględnieniem kosztów obsługi 

tego zadłużenia. Jeżeli chodzi o przychody na 2023 r., to zaplanowano je 

w wysokości 4 880 420,00 zł. Z czego 1 000 000,00 zł będzie pochodzić 

z wyemitowanych w przyszłym roku obligacji. Kwota 3 080 420,00 zł stanowi 

nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i kwotę 800 000,00 zł stanowią wolne środki, 

w których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. Z czego na 

pokrycie deficytu budżetowego, który będzie wynosić w przyszłym roku 3 680 420,00 

zł zaplanowano przeznaczyć w całości nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne 

środki w kwocie 600 000,00 zł. W wykazie inwestycyjnym ujęto te zadania, które 

zostały rozpoczęte w roku bieżącym, a ich zakończenie planuje się na rok 2023. 

Pani Przewodnicząca Rady przeczytała Uchwałę Nr 9/WPF/2022 Składu 

Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy za dnia 12 

grudnia 2022 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Warlubie na lata 2023 – 2033.  

Uchwała j/w stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 
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Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/357/2022 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033 została przyjęta. Stanowi ona 

załącznik nr 9 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

projekt procedowanej uchwały. 

Pan Inspektor Michał Pastusiak – tak jak co roku musieliśmy przeprowadzić przetarg 

na odbiór odpadów. Wszystkie te 4 uchwały są związane ze zmianą i wyborem 

wykonawcy. Do przetargu stanęło dwóch wykonawców. Jedna to PUM Grudziądz 

z ofertą 1 957 067,00 zł, druga oferta była z Firmy Wiązar na kwotę 1 830 215,00 zł. 

Pozostałymi kryteriami oceny oferty były: zgodność pojazdów z normą EURO oraz 

akcje ekologiczne. W tym roku była przeprowadzona jedna taka akcja, a na przyszły 

rok są zaplanowane dwie takie akcje. W tych kryteriach wykonawcy byli zgodni, więc 

zaważyła tutaj cena oferty i Firma Wiązar wygrała. Jeśli chodzi o uchwałę odnośnie 

wyboru deklaracji, to na deklaracji są podane, wydrukowane stawki  opłat, żeby nikt 

się nie pomylił składając te deklaracje. Więc zmieniając stawki musimy zmienić wzór 

deklaracji. Cała reszta pozostaje bez zmian. Co ważne Mieszkańcy nie muszą 

ponownie składać deklaracji, chyba że coś się zmieniło u nich w zakresie 

obejmującym deklaracje. Czyli ogólnie sytuacja jest taka, jak co roku. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/358/2022 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 

2 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli, którzy nie są obowiązani 

do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

gminy. 
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Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

projekt procedowanej uchwały. 

Pan Inspektor Michał Pastusiak – jeżeli Gmina ma uregulowany system odbioru 

odpadów z nieruchomości zamieszkałych, to jest możliwość dla przedsiębiorcy 

odstąpienia od tego systemu. Jednak, żeby firmy, które świadczą tego typu usługi nie 

narzucały zbyt wysokich cen, musimy ustalić maksymalne stawki, których te firmy nie 

mogą przekroczyć. W związku z tym, że stawki zostały podniesione musieliśmy 

zaktualizować to również w uchwale. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady przeczytała jej treść projektu uchwały j/w. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/359/2022 w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli, którzy nie są obowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik 

o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

projekt procedowanej uchwały. 

Pan Inspektor Michał Pastusiak – ta uchwała dotyczy nieruchomości 

niezamieszkałych. W większości dotyczy przedsiębiorców, którzy mają złożone 

deklaracje do Urzędu Gminy. Wzrost tych opłat nie jest duży. Dotychczas za 

pojemnik 110 l było 24,00 zł, za jednokrotny wywóz, gdzie w miesiącu są dwa 

wywozy. Obecnie będzie 26,00 zł. 240 l było 48,00 zł, będzie 52,00 zł, 1100 l było 

192,00 zł będzie 205,00 zł no i pojemniki KP, których praktycznie nie ma, ale musimy 

je uwzględnić, było 1 000,00 zł jest 1 050,00 zł za jednokrotny wywóz. Innych zmian 

w uchwale nie ma. 

Po  czym Pani Przewodnicząca Rady przeczytała treść projektu uchwały. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 
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Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/360/2022 w sprawie stawki opłaty za pojemnik 

o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 12 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki takiej opłaty. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

projekt procedowanej uchwały. 

Pan Inspektor Michał Pastusiak – jest to uchwała, która dotyczy większości 

Mieszkańców. Wyliczyliśmy te stawki z jak najmniejszą szkodą dla Mieszkańców. 

Dotychczas stawka wynosiła 24,50 zł dla nieruchomości z kompostownikiem. Po 

przeanalizowaniu wszystkich kosztów i całego systemu zdecydowano się na 

podniesienie stawki na 25,50 zł dla nieruchomości z kompostownikiem. Dla 

nieruchomości bez kompostownika  jest to 28,00 zł. Cieszymy się bardzo, że tak nam 

się to udało, dla porównania w sąsiednich gminach: w Gminie Osie już od 2020 r. jest 

26,00 zł i 28,00 zł, w Jeżewie 25,00 zł i 26,00 zł, w Nowem już praktycznie rok jest 

29,00 zł i 30,00 zł, w Dragaczu 27,00 zł. Więc na tym tle wyglądamy całkiem fajnie. 

Zwłaszcza, że tam będą te ceny też jeszcze podniesione. Na nieruchomościach 

letniskowych było 190,00 zł, a teraz będzie 205,00 zł. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady przeczytała treść projektu uchwały.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XLVI/361/2022 w sprawie wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki takiej opłaty została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 13 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Nowe z przeznaczeniem na zadanie związane z organizacją 

międzygminnych przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej. 

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt procedowanej uchwały.  
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Pan Wójt Gminy – od kilku już lat realizujemy takie porozumienie pomiędzy trzema 

gminami: Nowe, Dragacz i Warlubie, o przewozach transportem publicznym z dotacją 

budżetu Państwa. Dzięki czemu na tych dwóch dotychczasowych trasach: Nowe do 

Grudziądza przez Wielki Komorsk i Nowe do Grudziądza przez Warlubie, bilety są 

tańsze. Przypomnę, że organizatorem tych przewozów jest Gmina Nowe, 

a wykonawcą PKS Grudziądz. Koszty tego przewozu, łącznie oczywiście z jakąś 

marżą dla PKS, są w ten sposób ustalane. Oczywiście bilet, który jest dużo tańszy, 

niż gdyby nie było tej dopłaty z budżetu państwa w wysokości 3,00 zł do 1 km plus 

dochodzi dotacja z każdej z trzech gmin na pokrycie kosztów deficytu tych linii. Czyli 

tak naprawdę na pokrycie kosztów takiego transportu składają się trzy elementy: to 

co płaci pasażer, ten bilet, to co otrzymuje organizator, który później przekazuje 

organizatorowi z budżetu państwa, czyli 3,00 zł do każdego km oraz ta nasza 

dotacja, która w przyszłym roku ma wynosić 24 700,00 zł. W sumie razem to 

powoduje, że PKS Grudziądz nie ponosi strat realizując ten transport publiczny na 

tych liniach. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/362/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Nowe z przeznaczeniem na zadanie związane z organizacją 

międzygminnych przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 14 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Nowe z przeznaczeniem na zadanie związane z organizacją 

międzygminnych przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej. 

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt procedowanej uchwały.  

Pan Wójt Gminy – to jest proszę Państwa nowość. Od wielu lat nasze dzieci są 

dowożone do szkoły i odwożone do domu transportem własnym, czyli nasze dwa 

busy, oraz transportem obcym. W ostatnich latach jest to PKS Grudziądz. Gmina 

kupuje bilety dla tych dzieci. Koszt takiego biletu w tym roku wynosi 120,00 zł na 

jednego ucznia. Biorąc pod uwagę ok. 230 uczniów dowożonych jest to koszt na 

poziomie ok. 280 000,00 zł. w roku bieżącym, a najprawdopodobniej, gdybyśmy 

realizowali to po staremu, to na przyszły rok, biorąc pod uwagę inflację, wzrost cen 

paliwa, byłoby to grubo, a nie będzie, ponad 300 000,00 zł. Tymczasem w sąsiedniej 

Gminie Nowe również ten dowóz i odwóz realizowany jest w ramach tzw. transportu 
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publicznego z tą dopłatą rządową, ale jest jeden warunek. Do tych autobusów 

dowożących dzieci do szkół mogą wejść inne osoby. Oczywiście płacąc ten bardzo 

tani bilet.  Postanowiliśmy wspólnie razem przejść na ten system. Dostaliśmy 

najpierw pozytywną zgodę Rady Miejskiej w Nowem. Za co trzeba podziękować tym 

Radnym. Organizatorem tych przewozów będzie też Gmina Nowe. Również 

Wojewoda przychylił się do tego wniosku, złożonego przez Gminę Nowe 

o poszerzenie zakresu tego transportu publicznego. Ponadto obok tych 

4 dotychczasowych linii związanych z dowozem dzieci do szkół, wprowadzamy 

pilotażowo, podkreślam pilotażowo, jedną linię z Lipinek do Wielkiego Komorska. Po 

co? Otóż są postulaty z terenu Sołectwa Lipinki, by uruchomić taki autobus, by 

również młodzież uczęszczająca do szkół średnich w Grudziądzu, mogła tam 

dojeżdżać z Lipinek. Pytanie, czy to się sprawdzi? Dzisiaj otrzymamy godzinowy 

rozkład jazdy tych wszystkich autobusów. Natychmiast będziemy go rozsyłać do 

szkół, na eKurendę, do Sołtysów, na naszą stronę internetową. Od 2 stycznia ma to 

ruszać. Na pewno na początek nie wszyscy będą o tym wiedzieć, ale jeżeli coś 

będzie stałego i stabilnego i te kursy będą, to powoli, powoli ludzie będą wiedzieć 

o tym, coraz szerszy krąg osób i być może frekwencja też się zwiększy. Dodatkowa 

linia   będzie polegać na tym, że ok. godz. 600 ruszy autobus PKS Grudziądz 

z Lipinek do Wielkiego Komorska. Tam jest niestety przesiadka, bo wcześniej rusza 

autobus z Nowego przez Wielki Komorsk do Grudziądza i ta młodzież ma się 

przesiąść na ten autobus, także spokojnie zdążą na 800 do szkół. I odwrotnie, kończą 

się zajęcia i ok. godz. 1600 rusza ten autobus tej relacji Grudziądz przez Wielki 

Komorsk do Nowego, przed godz. 1700 przyjeżdża do Wielkiego Komorska, czeka już 

na tę młodzież autobus z Wielkiego Komorska przez Warlubie do Lipinek. Co to 

oznacza? Mamy już cennik, bo w tych autobusach, podkreślam raz jeszcze, będą 

mogły również wsiąść i być przewiezione np. osoby starsze, które chcą się udać do 

Grudziądza, do Warlubia, czy do Wielkiego Komorska. Bilet jednorazowy na terenie 

naszej Gminy dla tych osób, nie będących uczniami, będzie wynosił albo 2,00 zł albo 

3,00 zł. Czyli jadąc np. z Lipinek do Wielkiego komorska zapłaci się 3,00 zł. Opłaca 

się? Opłaca się. Jeżeli chodzi o bilety miesięczne, które do tej pory nas kosztują na 

ucznia 120,00 zł, będą kosztowały te najdroższe przy 49% uldze, bo tak się należy 

uczniom, to będą kosztowały ok. 50,00 zł. To jest wydatek Gminy, a nie rodzica, czy 

tego ucznia, bo to Gmina za to płaci. Suma summarum nawet licząc dzisiaj jest to 

oszczędność rzędu ok. 70 000,00 zł. Nam się to naprawdę opłaca i na pokrycie tego 

deficytu 158 000,00 zł powinniśmy przekazać Gminie Nowe. Pozostałe osoby będą 

mogły wejść do takiego autobusu, zapłacić za bilet 2,00 lub 3,00 zł w zależności od 

tego, gdzie jedzie. Jest tylko jeden warunek, będą to godziny dowożenia dzieci do 

szkół i odwożenia dzieci do domu. Nie będzie innych godzin, bo te autobusy 

obsługują nasze dzieciaki. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. 
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Radny Pan Tomasz Michalak – chciałem zapytać w kwestii bezpieczeństwa naszych 

dzieci i opiekunów. Czy opiekunowie będą w tych autobusach? Z jakich przystanków 

będą te autobusy odjeżdżać?  

Pan Wójt Gminy – jeśli chodzi o to pierwsze pytanie, czy też tę obawę, od razu ją 

rozwiewam, opiekunowie nadal będą w tych autobusach, tak jak to było dotychczas. 

Natomiast jeżeli chodzi o przystanki, to będą to te same przystanki, z których 

autobusy zabierają dzieci do szkoły.   

Pani Przewodnicząca Rady – są to także przystanki, które zostały zatwierdzone 

uchwałą Rady Gminy.   

Więcej głosów w dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XLVI/363/2022 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe z przeznaczeniem na zadanie 

związane z organizacją międzygminnych przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 15 do protokołu. 

Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Po przegłosowaniu uchwały j/w Pani Przewodnicząca Rady przeczytała jej treść. 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Świeckiemu z przeznaczeniem na zadanie związane z organizacją 

powiatowych przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej. 

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt procedowanej uchwały.  

Pan Wójt Gminy – to jest też kontynuacja tego transportu publicznego na linii 

Świecie-Lipinki-Świecie, tak żeby nasze najbardziej oddalone sołectwo nie zostało 

całkowicie pozbawione takiego transportu zbiorowego do stolicy naszego Powiatu, 

Jest takie porozumienie pomiędzy Gminami Powiatu Świeckiego i z samym 

Powiatem. Powiat dofinansowuje tę deficytową linię, ponieważ czasami jadą 2 osoby, 

czasami 3, a autobus jedzie, to kosztuje. Powiat dofinansowuje to w wysokości 50%. 

Natomiast pozostałe Gminy proporcjonalnie do tego ile km każda potrzebuje. Stąd 

jest ta dotacja na przyszły rok planowana do tej linii ze strony budżetu Gminy 

w wysokości 55 000,00 zł. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/364/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Świeckiemu z przeznaczeniem na zadanie związane z organizacją 

powiatowych przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 16 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały NR XXX/240/2021 

Rady Gminy Warlubie z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Warlubie na lata 2022-2027+ oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – Pan Wójt informując nas o zadaniach w okresie 

międzysesyjnym wspominał o tej strategii. Ona praktycznie jest już wykonana 

i mogłaby być dzisiaj w porządku obrad, ale jeszcze mogą nastąpić jakieś drobne 

zmiany. Dlatego organ wykonawczy proponuje żeby dokonać zmiany w załączniku 

do tej uchwały. Tylko i wyłącznie w treści, iż termin uchwalenia będzie do 28 lutego 

2023 r. Powinniśmy to uchwalić już na sesji styczniowej. 

Pan Wójt Gminy – może jeszcze raz przypomnę, że Strategia była gotowa na koniec 

maja, ale szalejąca inflacja, która zburzyła nasze harmonogramy finansowo-

rzeczowo-terminowe. W związku z tym co chwilę poprawialiśmy, ale w końcu już 

uznaliśmy, że nie, no trzeba to przeciąć i zaryzykować. Wprawdzie Strategia miała 

być uchwalona do końca tego roku. Nie zdążyliśmy, bo sporo poprawek zostało 

naniesionych, Dzisiaj już mamy Strategię gotową i poprawioną. W związku z tym 

sądzę, że na tej sesji styczniowej pod koniec stycznia będziemy mogli tę Strategię 

Rozwoju Gminy Warlubie na lata 2022-2027+ przyjąć. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLVI/365/2022 w sprawie zmiany uchwały NR XXX/240/2021 

Rady Gminy Warlubie z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Warlubie na lata 2022-2027+ oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu 

konsultacji została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 17 do protokołu. Raport z 

głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad.6 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację dotyczącą realizacji zadań za 2022 r.  

Pan Wójt Gminy – może na początek kilka spostrzeżeń ogólnych. Jak oceniam ten 

mijający rok? W tej sferze społecznej, biorąc pod uwagę wydarzenia zewnętrzne 

w Polsce, szalejąca inflacja, wojna na wschodzie, konflikty z Unią Europejską, to 

w miarę spokojnie ten rok przeżyliśmy. Ale trzeba sobie uczciwie powiedzieć i chyba 

to wszyscy wyczuwamy, że napięcie wśród nas w społeczeństwie rośnie. Przede 

wszystkim rośnie napięcie związane z obawą o własną przyszłość. O przyszłość 

osoby, rodziny i tej Gminy i tempa jej rozwoju itd. Jest to związane z wieloma 

czynnikami, ale niewątpliwie na pierwszym miejscu istnieje ta obawa o byt, 

o zabezpieczenie bytu dla swojej rodziny. Ale gdyby znowu spojrzeć na ten mijający 

rok, pomimo tej inflacji, pomimo tych trudności, ja wyłuskałem tylko ważniejsze 

zadania, które udało się zrealizować. Tak źle aż nie było, bo przynajmniej z tych 

większych zadań wymienię taką dwunastkę. Oczywiście przedszkole, jest w trakcie 

realizacji i dobrze, że jest. Po pierwsze hala sportowa, no funkcjonuje. Po drugie 

droga Płochocin, Błądziewno, można jeździć. Autokar dla naszej Szkoły 

Podstawowej w Warlubiu, nówka, funkcjonuje. Boisko w Lipinkach, funkcjonuje. Tak 

jak byłem ok. godz. 1600, już się ściemniało i jeszcze dzieciaczki były na boisku. 

Samochód pożarniczy dla Lipinek, jest dojechał. Droga w Starej Hucie, zrobiona. 

Kanalizacja na ul. Zawadzkiej, Wybudowaniu Nowskie i w Rulewie, funkcjonuje. 

Uratowaliśmy figurę Matki Boskiej w Bąkowskim Młynie, jest, jest odnowiona. Miejsca 

postojowe przy Domu Strażaka w Warlubiu, również ten malutki parking przy 

Kościele w Wielkim Komorsku, zrobiony. Place zabaw, wiele sprzętu nowego, 

wymienionego. 143 laptopy dla dzieci z rodzin popegeerowskich dane, dane. No i na 

końcu mamy w Warlubiu, mamy nowoczesny monitoring. Chcemy tylko, żeby był 

porządek, a jak ktoś będzie rozrabiał i niszczył mienie gminne w miejscach 

publicznych, to będzie wzywany na dywanik. Na dzisiaj mamy 16 kamer. Zawsze 

istnieje możliwość dołożenia tych kamer. Przypomnę są one rozmieszczone: tutaj 

przy Domu Strażaka, na skwerze, na tym rolkowisku, na stadionie, na tym przejściu 

od ul. Dworcowej do szkoły, plus na parking, który będzie robiony, a więc są to takie 

newralgiczne punkty, które chcemy mieć pod stałą obserwacją, bo różne rzeczy 

zdarzały się, często niedobre, a mogą się często zdarzyć. Wbrew pozorom 12 takich 

inwestycji, zakupów udało nam się zrealizować, pomimo że cały czas obawialiśmy 

się tych możliwości finansowych. Jeszcze raz podkreślam, największą ulgę 

przyniosło mi to, kiedy Państwo zdecydowaliście się, na moją prośbę, że budujemy 

nowe przedszkole. Przecież w momencie, kiedy to powiedziałem, to nawet jeszcze 

nie mieliśmy działki. Nie zapomnę też, jak niektórzy z Państwa, nie tylko Radnych, 

mówili „za tyle”, a dzisiaj się okazuje, że to wcale nie było tak drogo. Mamy czystą, 

dziewiczą działkę i to w kapitalnym miejscu. Przy szkole, przy stadionie, przy Orliku, 

przy placu zabaw dla dzieci, super i będzie na wiele lat ten obiekt służył naszym 

pociechom. Ten miniony rok, to było też sporo ważnych wydarzeń. Warto chyba 

sobie przypomnieć przynajmniej niektóre z nich. Ja wymienię taką dziesiątkę. Wielka 

Orkiestra Świątecznej Pomocy, zebraliśmy ponad 15 000,00 zł. Warsztaty kulinarne 

z gęsiny i jagnięciny, oraz warsztaty kulinarne z kuchni kociewskiej w Wielkim 
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Komorsku. Gala Kociewska w Szkole Podstawowej w Warlubiu, fantastyczna 

impreza. Święto Kociewia w Gdańsku, gdzie zaznaczyliśmy bardzo wyraźnie nasz 

udział. Następnie ogólnopolski rajd rowerowy po naszej ziemi, bardzo się wszystkim 

podobał, przy dużej frekwencji. Dożynki Gminne w Lipinkach, do tej pory osoby, które 

mnie spotykają spoza Gminy, wspominają o tej wspaniałej imprezie. Biegi Pamięci 

Bronisława Malinowskiego, połączone z V Biegowym Grand Prix Kociewia. Marsz 

przy okazji Święta Niepodległości wokół Bąkowskiego Młyna i Płochocina. Następnie 

Turniej Sołectw, emocji było co nie miara, mam nadzieję, że będziemy kontynuować. 

Powstanie klubów seniora w Wielki Komorsku i Lipinkach. Z innych rzeczy, to wielkie 

słowa uznania kieruję pod adresem Pani Dyrektor GOKSiT Anny Kubczak-Kosickiej. 

Tak aktywnie działającej jednostki w obszarze kultury i sportu nie było dawno i nie 

spodziewałem się, że tak będzie. Pani Aniu jestem pełen uznania dla Pani 

działalności i dla Pani współpracowników. Naprawdę wielkie dzięki. Wielkie słowa 

uznania kieruję również pod adresem koordynatorów tej pomocy dla uchodźców. 

Myślę tutaj o Pani Sekretarz oraz Pani Kierownik GOPS i o współpracownikach. 

Naprawdę wykonali ogromną robotę nie tylko z przyjęciem tych naszych uchodźców, 

ale też potem z obrotem tych paczek żywnościowych, odzieży itp., które były też 

kierowane przez różne szczeble na Ukrainę. Chciałem też w tym momencie bardzo 

podziękować kierownictwu i pracownikom Zakładu Usług Komunalnych. Nie raz Wójt 

nakłada na nich takie obowiązki, że mogliby mu powiedzieć, my tego nie mamy 

w zakresie, ale nie odmawiają. Nieraz w drobnych rzeczach pomagają przy każdej 

okazji. Za co też chciałbym bardzo serdecznie podziękować. I na koniec chciałem 

bardzo serdecznie podziękować za naszą współpracę, za współpracę z Radą. 

Obejmując funkcję Wójta, wiedziałem jakie są podziały również wśród nas 

i w społeczeństwie, ale udało się przynajmniej częściowo, na ile to było możliwe, te 

rowy zasypać. Bardzo serdecznie dziękuję za taką jednomyślność przy pierwszym 

wotum zaufania i przy absolutorium. Muszę powiedzieć i przypomnieć raz jeszcze 

podjęliśmy kilka trudnych, odważnych decyzji, to powoduje, że człowiekowi się 

jeszcze chce i nie boi się ryzyka, a czuję to, że w następnym roku, przynajmniej 

w kilku momentach trzeba będzie ryzykowne decyzje podejmować. Chcę bardzo 

serdecznie podziękować wszystkim stowarzyszeniom, organizacjom pozarządowym, 

no i oczywiście Ochotniczym Strażom Pożarnym, Kołom Gospodyń Wiejskich 

i Klubowi „Start”. A na koniec chciałbym bardzo serdecznie podziękować naszym 

kochanym Sołtysom, z którymi współpraca układa się bardzo dobrze i oczywiście 

moim współpracownikom zarówno w Urzędzie Gminy jak i w jednostkach 

organizacyjnych. Bardzo serdecznie dziękuję i co tu dużo mówić, ochota jest, chęć 

jest, zdrowie dopisuje i do przodu, do dzieła.  

Ad.7 

Nie było. 

Ad.8 

Radny Pan Tomasz Michalak – mam pytanie odnośnie węgla i dodatku węglowego. 

Jak to u nas w Gminie z tym węglem jest? 
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Pan Wójt Gminy – do tej pory były bardzo poważne problemy z dostawą węgla do 

naszej Gminy, zresztą nie tylko do naszej Gminy. Koordynatorem jest Pani 

Sekretarz. No musiała wielokrotnie interweniować. Na dzisiaj sytuacja jest 

uspokojona. Groszek jest, orzech jutro przybywa i nie ma tłumów i nie ma interwencji. 

Do tej pory mieliśmy tylko jedną interwencję na piśmie, co do jakości miału, ale 

rozmawiałem na ten temat również z Panem Fandrejewskim, który zajmuje się tą 

całą obsługą. On mówił, że wiedząc iż jest taka skarga, sam też spróbował u siebie 

i tym miałem zaczął palić. On nie zgłaszał zastrzeżeń. Tyle tylko, że ten obywatel 

żąda zwrotu pieniędzy od Gminy. No nie dostanie takiego zwrotu od Gminy. Jest 

określona procedura i my tę procedurę celowo chcemy uruchomić. Tyle tylko, że to 

może trwać miesiącami. Bo my mamy prawo domagać się wtedy odszkodowania 

i ten obywatel za naszym pośrednictwem, od tego, kto nam ten węgiel sprzedał. Cały 

węgiel, który myśmy odebrali z PGE w Gdańsku, to my za ten węgiel musimy 

zapłacić, oczywiście ze środków, które wpłacili obywatele. W ciągu 60 dni, czyli już 

w styczniu będziemy musieli za te pierwsze dostawy płacić w wysokości 1 500,00 zł 

za 1t. Teraz kolejna sprawa. Ustaliliśmy wśród Wójtów w Powiecie Świeckim, że 

w społeczeństwie będziemy sprzedawać po 2 000,00 zł. W naszej Gminie ustaliliśmy, 

że 400,00 zł z tych  2 000,00 zł, otrzymuje firma, która zajmuje się dystrybucją tego 

węgla, a wiec przywozi go, składuje i rozwozi. Natomiast za tą całą robotę, głównie 

papierkową, przyjmowanie pieniędzy, rozliczanie, wskazywanie i analizowanie, kto 

ma uprawnienia, a kto nie ma, to cały czas trwa taka współpraca między Urzędem 

Gminy a GOPS i za to my bierzemy tylko 100,00 zł z tego. Z tego tytułu część 

pracowników, którzy są najbardziej zaangażowani w te kwestie otrzymuje taki tzw. 

dodatek kilkusetzłotowy i to jest wszystko. Tak to wygląda, ale mówię, na dzisiaj 

napięcia nie ma. Jak przyjdą te 3 transporty, razem 75 t. orzecha, no to powinna być 

sytuacja uspokojona. Przypomnę, że wnioski można składać do końca kwietnia, ale 

lepiej do końca nie czekać. 

Radny Pan Tomasz Michalak – czyli sytuacja jest opanowana na bieżąco. Czy 

wpływają nowe wnioski i jakie jest zainteresowanie? 

Pani Sekretarz Gminy – w ostatnich dniach zauważyliśmy, że wnioski wpływają na 

zmniejszenie ilości. Nasi Mieszkańcy proszą o zmniejszenie tonażu wnioskowanego 

węgla i jest to związane być może z tą sytuacją spadających cen węgla. Takich 

wniosków jest coraz więcej, a jeśli chodzi o nowe wnioski, to sytuacja wygląda tak, że 

wpływa ich 2-3 dziennie. Tak mniej więcej to się kształtuje. 

Radny Pan Witold Żuchowski – myślę, że należy się cieszyć z tego wszystkiego, co 

Pani Sekretarz i Pan Wójt mówią  o tej jakości węgla, że dobrze się pali i że jest tylko 

jedna skarga na to. Chciałbym się zapytać, gdzie są Ci krytycy, którzy mówi, że 

będzie to węgiel nie palący się, nie nadający się, zakamieniony? Jakoś teraz nie ma 

tych odważnych. Cieszmy się z tego, że jednak jest ten towar dobry i nasze 

społeczeństwo jest z tego zadowolone. 

Pan Wójt Gminy – pozwolę sobie na taką odpowiedź indywidualną tzn. „lepszy rydz, 

niż nic”. Ja też korzystam z węgla. Kupiłem wcześniej ten kolumbijski po 3 200,00 zł. 

Dwa razy w ciągu tych kilku lat, gdzie mieszkam właśnie w Śliwicach i mam piec na 

ekogroszek, to dwa razy miałem ten węgiel, ekogroszek, który mi zostawiał popiół, 
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ale niestety ten węgiel zostawił mi sporo żużla. Mimo wszystko, no ale co będę 

narzekał, no pali się. Na szczęście pogoda jest też w miarę przyzwoita. 

Na zakończenie Pani Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za współpracę 

w 2022 r. oraz złożyła życzenia noworoczne.   

Ad.9 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XLVI 

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1315. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/ Maria Jankowska  

 


